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LEGALIZACIJA KANABISA I KANADA

Apstrakt: U naše vreme, legalizacija kanabisa je aktuelna tema koja izaziva brojne kontro-
verze. Zbog medicinskih svojstava i lekovitosti biljke koje su dokazane eksperimentalnim 
putem, Kanada, kao druga država na svetu, donosi odluku da legalizuje kanabis, nešto manje 
od 100 godina nakon kriminalizacije. Počelo je sa javnim zalaganjem za legalizaciju koje 
se javilo sedamdesetih godina prošlog veka. Legalizacija u medicinske svrhe počela je po-
četkom 21. veka, a pravna borba oko legalizacije započela je 2015. uz velike rasprave, kako 
među političarima, tako u celom društvu. Predstavljeni su glavni argumeti korišćeni u par-
lamentarnoj raspravi. Kanada legalizacijom krši mnogobrojne međunarodne ugovore, ali 
pravnih posledica još uvek nema. Autor opisuje dešavanja nakon legalizacije.

Ključne reči: legalizacija, kanabis, marihuana, Kanada.

UVOD

Sedamnaesti oktobar 2018. godine biće upamćen u Kanadi kao datum kada je ka-
nabis postao legalan za posedovanje i ličnu upotrebu. Kanada je presekla. Ovaj kratak 
članak će provesti čitaoca kroz pravnu istoriju prohibicije kanabisa u Kanadi, počevši 
od njene prve kriminalizacije, pokušajima legalizacije, raspravu o kontroverznom čla-
nu C-51 pre nego što je zakon stupio na snagu 21. juna 2017., a baviće se i posledica-
ma legalizacije uočenim za nešto više od godinu dana od stupanja na snagu. Kanada, 
zemlja koja se nalazi u užem izboru naših imigranata pri odlasku iz matice, bira dru-
gačiji pravni pristup prema kanabisu i postaje tek druga zemlja na svetu, koja se opre-
deljuje za ovaj potez, ujedno i prva iz grupe država označenih skraćeno kao G7 i G20.

1. ISTORIJA

Ne tako davne 1923, levičarska vlada William Lyon Mackenzie King-a je u Za-
konu o opijumu i narkoticima predvidela krivičnu odgovornost za posedovanje i 
korišćenje kanabisa, čime je on stavljen u istu kategoriju sa heroinom, hašišom i 

* Ministarstvo društvenog razvoja i smanjenja siromaštva Vlade Britanske Kolumbije, Vankuver. 
Mišljenja izneta u članku su lična opredeljenja autora i ne predstavljaju nužno stavove Ministarstva 
u kome radi. LLA i volonter@KidStart, Vankuver.
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kodeinom. Te godine „kada je Parlament odlučio da doda marihuanu na listu za-
branjenjih narkotika, Kanada među prvim zemljama proglašava ovu supstancu ile-
galnom, nešto što je Sjedinjenim Američkim Državama pošlo za rukom 14 godina 
kasnije, u sred velike ekonomske krize”1. Postoji mnogo kontroverzi u vezi sa doga-
đajima i raspravama u vezi sa kriminalizacijom kanabisa. „Najdetaljnije dokaze o 
događajima iz 1923. daju autori knjige napisane 1991. godine pod nazivom „Panika 
i ravnodušnost: Politika u kanadskim zakonima o narkoticima“; njihovi autori tvrde 
da se u kanadskom Ministarstvu zdravlja čuva kopija Nacrta u kome kanabis nije 
naveden”2. Postoji takođe i nekoliko kopija i na jednoj od njih je dodato: „Cannabis 
Indica (Indian Hemp) or Hashish”3. Senat, kao i Donji dom Parlamenta su usvojili 
zakon bez ikakve rasprave.

Kanabis je postao ponovo popularan tokom Hipi pokreta šezdesetih godina 
prošlog veka, kada je postojao trend preispitivanja političkih i sudskih odluka. Zako-
ni u vezi sa kanabisom su ponovo bili na udaru kada je broj krivično gonjenih zbog 
posedovanja porastao sa 20 na 12.000 između 1962. i 1972. godine4. Naučni izveštaj 
Komisije za ispitivanje korišćenja narkotika u nemedicinske svrhe, koji je zatražio 
tadašnji premijer Pierre Trudeau, je trebalo da objasni uticaj kanabisa na kanadske 
studente. Nakon trogodišnjeg istraživanja, izveštaj komisije je predložio da, što se tiče 
korišćenja kanabisa, Kanada treba da prati model slobode izbora i da posedovanje 
kanabisa ne bi trebao da bude deo godišnjeg izveštaja o izvršenim krivičnim deli-
ma. Poslednji izveštaj, napisan 1973. predlaže postepen prelaz sa krivične sankcije ka 
legalizaciji u vezi korisnika kanabisa, postepeno smanjivanje kazni za ostale oblike 
krivičnih dela u vezi sa kanabisom i status quo za ostale narkotike. Zavisnost o sup-
stanci je društveni problem koji treba da se sanira tretmanom, a ne kaznom. Sledećih 
trideset godina se skoro ništa nije desilo povodom ove problematike.

A onda je 2001. godine Kanada postala druga zemlja na svetu koja je dekrimi-
nalizovala korišćenje kanabisa u medicinske svrhe. Regulativa o pristupu medicin-
skoj marihuani u Zakonu za kontrolisane narkotike i supstance je postavila direkti-
vu kako će se definisati posedovanje i korišćenje. Korisnik bi trebalo da se deklariše 
da ima simptom ili simptome u rasponu od 1 do 3, određena pravila za posedovanje 
i proizvodnju, kao i listu sa osnovnim obavezama. Premijer, Liberal Jean Chretien 
je pokušao da legalizuje kanabis 2003. ali nacrt nije prošao raspravu u Parlamentu. 
Godine 2004. još jedan liberalni premijer, Paul Martin, pokušava sa legalizacijom, 
mada ovog puta pokušaj je propao tako što je Vlada raspuštena raspisivanjem novih 
izbora. Godine 2006. dolazi do naglog, očekivanog zaokreta u desno, stupanjem na 
vlast Konzervativne stranke. Premijer Stephen Harper se zalaže za obaveznu kaznu 
za distribuciju i proizvodnju, što je dovelo do porasta broja osuda za krivično delo 
posedovanja u svim kanadskim provincijama.

1 https://www.cbc.ca/news/health/marijuana-was-criminalized-in-1923-but-why-1.2630436, 19. ja-
nuar 2020.

2 Ibid.
3 https://www.cbc.ca/news/health/marijuana-was-criminalized-in-1923-but-why-1.2630436, 19. ja-

nuar 2020.
4 Canabis: Report of the Senate Special Committee on illegal Drugs (2003).
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Godine 2015, novoizabrana Vlada Liberala predvođena ponovo premijerom 
Trudeau-om, doduše ovog puta sinom Justin-om, odlučuje da ispuni predizborno 
obećanje. „Premijer je najavio proces na federalnom, provincijskom i teritorijalnom 
nivou usmeren na diskutovanje o svrsishodnom rešenju povodom dekriminalizacije 
kanabisa u Kanadi za ličnu upotrebu sa planom za brisanje konzumiranja i posedo-
vanje za ličnu upotrebu iz Zakona za kontrolisane narkotike i supstance”5. Premi-
jer Trudeau je ovlastio ministarku zdravlja, ministra javne bezbednosti i ministra 
pravde da istraže mogućnost i osmisle proces legalizacije koji bi se primenio na sve 
provincije. Posao Vlade je bio da napravi radnu grupu koja bi se konsultovala sa 
ekspertima iz navedenih ministarstava koji imaju iskustva i ulogu u procesu regula-
cije proizvoda koji štete zdravlju, kao što je duvan6. „Naš pristup narkoticima mora 
biti sveobuhvatan, saradnički i saosećajan, mora da poštuje ljudska prava i da pro-
moviše podeljenu odgovornost i mora da ima čvrste temelje bazirane na naučnim 
dokazima“7, navela je Jane Philpott, ministarka zdravlja. Nacrt zakona je bio poznat 
kao Bill C-45.

2. ARGUMENTI IZ PARLAMENTA

Debate u vezi gore pomenutog nacrta zakona su bile više nego interesantne. 
Izneti argumenti su varirali od podataka iz naučno dokazanih eksperimenata do 
korišćenja prilike za sakupljanje jeftinih političkih poena izjavama poput: „Premijer 
živi u nekoj bajci....da policija nema čarobne moći poput čarobnih medveda”8. Izgle-
dalo je kao da su sve političke partije bile saglasne u vezi sa legalizacijom kanabisa 
(osim Hrišćanske partije). Konzervativci su tražili da se ne žuri dok se ne predstave 
rezultati novih istraživanja kako bi se nove izmene u raznim oblastima u vezi sa 
konzumacijom i proizvodnjom kanabisa dočekale spremno. Većim delom debate 
baratalo se ponavljanjem činjenica prethodnih sagovornika, te je i to ponavljanje 
imalo uticaj na autora ovog teksta da stavi akcenat na njih.

Najubedljiviji argument protiv legalizacije je bio usmeren na izbor donje gra-
nice godina za legalnu konzumaciju kanabisa. Eksperimentalno je dokazano da 
se ljudski mozak razvija do 25. godine života i da kanabis može znatno da utiče 
na slabiji razvoj kognitivnih sposobnosti. „Medicinski profesionalci su svedočili 
da povećana upotreba kanabisa pre 25. godine povećava rizik razvoja mentalnih 
poremećaja (npr. shizofrenija, depresija i anksioznost) za oko 30% u poređenju 
sa grupom koja nije koristila kanabis pre 25. rođendana”9, rekla je Konzervativka 

5 J. Bronskill (17 December 2015): “Tax on legalized pot won’t be a cash cow: PM”, CTV News, Bell 
Media, 22. januar 2020.

6 S. Lunn (28 November 2015): “’World is going to be looking to Canada’ on pot legalization, Jane 
Philpott says”, CBC News, CBC/Radio Canada, 22. januar 2020.

7 J. Smith (20 April 2016): Marijuana Legislation coming to Canada next spring, The Toronto Star, 
22. decembar 2019.

8 House debate: Pierre Paul-Hus, Conservative, June 11th, 2018, noon, https://openparliament.ca/
bills/42-1/C-45/?singlepage=1&singlepage=1&page=1, 22. januar 2020.

9 House debate: Rosmerie Falk, Conservative, June 11th, 2018, noon, https://openparliament.ca/
bills/42-1/C-45/?singlepage=1&singlepage=1&page=1, 23. januar 2020.
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Rosmerie Falk tokom debate. Još jedan njen partijski kolega Luc Berthold navodi 
pisanje lista „Kolorado Spring Gazette“ koje je objavio rezultate istraživanja da je 
broj kazni za prestup posedovanja i korišćenja kanabisa u gimnazijama porastao 
za 71%10 (Kolorado se koristi kao primer zato što je postao prva država koja je le-
galizovala kanabis u Americi), a suspenzije maloletnika u školama zbog upotrebe 
narkotika su porasle za 45%.

Kao odgovor na ovaj argument, Liberali tvrde kako je kanabis u srednjim škola-
ma već prisutan i da regulisanjem i strogom kontrolom proizvoda, korisnik će tačno 
znati šta uzima. Liberali predviđaju da će legalizacijom smanjiti profit kriminalnih 
organizacija za pola (čitaj, uzeti pola tržišta). Protivnici legalizacije tj. nacrta C-45 
tvrde da se žuri sa ovim poduhvatom zbog pukog ispunjavanja obećanja iz prediz-
borne kampanje, dok pristalice podsećaju na događaje sedamdesetih i „trenutna te-
meljna i artikulisana istraživanja, da rezultati dolaze od pet različitih komisija koje 
su održale 47 sastanaka koji su trajali više od 195 sati, sa iskazima preko 200 ekspe-
rata i svedoka”11.

Veliku zabrinutost je izazvao i predlog da deca od 12 do 17 godina mogu 
preprodati male količine kanabisa do pet grama, ako su je dobile od roditelja ili 
staratelja.

Predstavnik Nove demokratske partije, Don Davis12 ukazao je na preplitanje 
političkih uticaja, morala i pohlepe kapitalizma. On tvrdi da politički protivni-
ci legalizacije sada čekaju u redu na šansu da naprave dobru zaradu. Don Da-
vis je uperio prst ka konzervativcima (navodeći neka imena) koji su bili žestoki 
protivnici, a sad su vlasnici, investitori, i vlasnici deonica kompanija koje su već 
registrovane i spremne za promenu zakona, nazivajući ih licemerima. Pošto bi ka-
nabis bio u grupi zajedno sa alkoholom i duvanom (iako alkohol i duvan nemaju 
nikakvo lekovito svojstvo) postavlja se pitanje zašto se stavljaju limiti u pogledu 
graničnog uzrasta ispod koga je zabranjeno posedovanje i proizvodnja kanabisa 
kada takvih istih limita nema kod duvana i alkohola. Dobro je poznato kako jedna 
boca žestokog alkohola (40% vol.) može (a ne mora) uticati na psihički i fizički 
status čoveka, kao i da takav efekat kod kanabisa nije moguć (nepostojanje gornje 
granice gde čovek sebi može ugroziti život trenutnim konzumiranjem kao kod 
alkohola i jačih opojnih droga). Šteta po društvo prouzrokovana alkoholom i du-
vanom daleko nadmašuje štetu koju bi kanabis mogao da nanese i „znani rizici po 
zdravlje i društvo koje kanabis prouzrokuje jednostavno nisu dovoljni za oprav-
danje nastavljanja primenjivanja potpuno razvijenog pristupa zabrane, sa teretom 
koji pristup stavlja na organ koji sprovodi zakon i neželjenim posledicama koje 
ona ima na pojedince i na društvo”.13 Sa druge strane, krivično zakonodavstvo (i 

10 House debate: Luc Berthold, Conservative, June 11th, 2018, noon, https://openparliament.ca/
bills/42-1/C-45/?singlepage=1&singlepage=1&page=1, 23. januar 2020.

11 House debate: Bill Blair, Liberal, June 11th, 2018, noon, https://openparliament.ca/bills/42-1/C-
45/?singlepage=1&singlepage=1&page=1, 23. januar 2020.

12 Koji je slučajno predstavnik opštine u kojoj živi autor ovog teksta.
13 C. Edwards et. al. /2014/: Governance in EU illicit drug policy, International Journal of Drug Po-

licy 25, pp. 942-947, p. 946.
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kazna kao sredstvo prinude) je nanelo ozbiljne probleme korisnicima kanabisa. Za 
društvo je postalo neprihvatljivo da se neko kazni zatvorom i etiketira svim prav-
nim i stvarnim posledicama osude (nemogućnost stupanja u radni odnos, vrše-
nja javnih dužnosti i pojedinih vrsta poslova). Tokom debate, zvanični statistički 
podaci su ukazali da je u krivičnim postupcima u vezi sa kanabisom obuhvaćeno 
preko 700.000 ljudi. Bez obzira na to što su Konzervativci tražili više vremena za 
pronalaženje boljeg rešenje za primenu legalizacije, moglo bi se reći da je postojao 
konsensus da primena krivičnog prava nije rešenje. Dekriminalizacija je takođe 
trebalo da donese strože kazne za prodaju maloletnim licima, podižući gornju 
granicu kazne na 14 godina zatvora.

Legalizacijom kanabisa Kanada bi prekršila brojne međunarodne ugovore, a 
može se očekivati i promena odnosa sa Sjedinjenim Američkim Državama, kao 
najvažnijim saveznikom i susedom. „Trenutni ugovori sa Ujedinjenim nacijama 
zabranjuju državama da legalizuju slobodnu upotrebu droge...a posebno Konven-
cija o opojnim drogama iz 1961. kaže da zemlje članice imaju generalnu obave-
zu da onemoguće proizvodnju, uvoz, izvoz, dostavljanje, zamenu i posedovanje 
kanabisa osim isključivo u medicinske i naučne svrhe”14. Legalizacija kanabisa u 
Kanadi bi kršila i Konvenciju o psihotropnim supstancama iz 1971. i Konvenciju 
protiv krijumčarenja narkotika i psihotropnih supstanci iz 1988. i, što bi rekla 
članica parlamenta Stephanie Kussie, „ne mogu da shvatim kako ova odluka neće 
uticati na bečku Konvenciju o konzularnim odnosima”15. Ukazala je i da bi Kana-
da postala prva zemlja iz grupe G7 i G20 koja bi legalizovala kanabis za slobodnu 
upotrebu.

Iako Sjedinjene Američke Države prolaze kroz talas legalizovanja kanabisa 
u pojedinim federalnim državama, postoje i one koje za posedovanje predviđaju 
kaznu zatvora. Federalna politika u celini i prema drugima državama je striktno 
protiv kanabisa. Stephanie Kussie predviđa da će Kanađani, koji su ispitani na 
granici u vezi korišćenja kanabisa, biti vraćeni samo iz tog razloga16. Kao primer 
granična provincija Britanska Kolubija i američka država Washington su obe le-
galizovale kanabis, ali je prenos iz jedne u drugu državu strogo zabranjen. Luce 
Bertold, Konzervativac, predstavlja ovaj scenario: „Zamislite sad da osoba koristi 
marihuanu, bilo kod kuće ili u parku, tik pre prelaska granice u Sjedinjene Dr-
žave. Znamo kako miris marihuane ostaje oko korisnika i prolazi kroz pore sve-
ga oko osobe koja je koristi. Sa psima obučenim za pretragu, granični službenik 
možda nije u stanju da nađe marihuanu u autu, ali zato ima razloga za pretres... 
Pretražiće ceo auto da nađu mesto odakle miris dolazi, čak iako je osoba nema u 
posedu“17.

14 House debate: Stephanie Kusie, Conservative, June 11th, 2018, noon, https://openparliament.ca/
bills/42-1/C-45/?singlepage=1&singlepage=1&page=1, 23. januar 2020.

15 House debate: Stephanie Kusie, Conservative, June 11th, 2018, noon, https://openparliament.ca/
bills/42-1/C-45/?singlepage=1&singlepage=1&page=1, 23. januar 2020.

16 Ibid.
17 House debate: Luce Bertold, Conservative, June 11th, 2018, noon, https://openparliament.ca/

bills/42-1/C-45/?singlepage=1&singlepage=1&page=1, 23. januar 2020.
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3. OD NACRTA DO ZAKONA

Nacrt C-45 je predstavljen Parlamentu 13. aprila 2017. i prošao je kroz sva po-
litička tela koja odlučuju o novim zakonima juna 21. iste godine. Kanabis zvanično 
postaje legalan 17. oktobra 2018. Zakon o kanabisu limitira posedovanje za ličnu 
upotrebu na 30 grama, a maloletniku na pet grama; kanabis mora poticati iz licenci-
rane ustanove; pojedincu je dozvoljeno posedovanje jedne biljke u fazi cveta i četiri 
biljke koje nisu u toj fazi; i najzad, strogo se zabranjuje posredovanje od strane kom-
panija koje nisu licencirane. Sankcije variraju od novčane kazne u rasponu od 5.000 
do 300.000 kanadskih dolara; predviđena je kombinacija novčane i kazne zatvora, a 
maksimalna kazna je 14 godina zatvora. Ukoliko korisnik ima medicinski problem, 
njegova dozvola o posedovanju određuje količinu koju može da drži kod sebe. Uslo-
vi za kultivaciju, marketing, brending, dozvole, natpise su striktno određeni. Sud 
može da odredi prestupniku meru obaveznog lečenja kao deo kazne.

UMESTO ZAKLJUČKA  SADAŠNJA ISKUSTVA

U prvih šest meseci nakon legalizacije kanabisa, Statistički biro Kanade je izra-
čunao da je napravljen profit od 186 miliona dolara samo oporezivanjem kanabisa18. 
Isto istraživanje je pokazalo da je 65% korisnika svoj proizvod nabavilo sa crnog tr-
žišta. Jedan od razloga ovog rezultata je što Vlada nije otvorila dovoljno prodavnica 
na vreme da podmiri potražnju, dok je drugi razlog sama dostupnost proizvoda 
(proizvod stiže poštom za par dana, dok nelegalnim putem može biti dostavljen 
mnogo brže). Još jedan razlog okretanja crnom tržištu je znatno niža cena proizvo-
da. Zbog striktnih regulativa, zatvoren je veliki broj privatnih prodavnica koje nisu 
imale valjane dozvole. Interesantno je pomenuti da se sa legalizacijom naglo otvorio 
veliki broj prodavnica kanabisa, a da je veliki broj prinudno zatvoren u prvih dvana-
est meseci. Ni posle nešto više od godinu dana, za sada nema niti jedne prodavnice 
u Vankuveru, koji je najveći grad u Britanskoj Kolumbiji. Postoji deset prodavnica 
širom provincije, a još sedam se uskoro otvara19. Postoji mišljenje da Vlada prvo 
želi da ustanovi svoje prodavnice, pre nego što dozvoli privatnim konkurentima da 
učine isto. Trenutan modus operandi države je prodaja preko interneta. Jestivi proi-
zvodi su postali legalni godinu dana nakon legalizacije biljke kanabisa. Još jedno na-
učno istraživanje je pokazalo da je Kanada dodala skoro $8 milijardi bruto domaćoj 
proizvodnji od prodaje kanabisa i da se u 2020. godini predviđa prihod od još $3,16 
milijarde dolara20.

Vlada Kanade je pre usvajanja zakona obećala propratne studije u roku od tri 
godine koje će biti fokusirane na uticaj legalizacije kao i popravljanje svih uočenih 
nedostataka. Legalizacija kanabisa nije doprinela tome da je sada cela nacija stalno 

18 https://globalnews.ca/news/5403579/cannabis-taxes-brought-in-186-million-in-five-and-a-half-
months/, 25. januar 2020.

19 Od tih sedam, i dalje nijedna prodavnca nije u Vankuveru.
20 https://www.bnnbloomberg.ca/cannabis-canada-pot-industry-added-nearly-8b-to-gdp-in-au-

gust-statscan-says-1.1341044, 25. januar 2020.
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„naduvana” niti su se sve kuće pretvorile u male staklene bašte; samo 5% više Kana-
đana je konzumiralo kanabis u drugom kvartalu 2019. u poređenju sa drugim kvar-
talom 2018.21, kaže zvanični izveštaj Statistike Kanade. Još se ništa kataklizmično 
nije desilo. Legalizacija se za sada nije rešila ilegalnog tržišta. Trenutno se još uvek 
ne vide efekti legalizacije, osim monetarne komponente koja je više nego zadovo-
ljavajuća. Kanada je postavila legalne i praktične temelje koje bi, ukoliko propratne 
studije budu pozitivne, druge zemlje mogle da primene. Nema posledica od kršenja 
međunarodnih povelja. Doduše, primećuje se povećan broj kanadskih građana ko-
jima je uskraćen ulazak u Sjedinjene Američke Države zbog konzumiranja kanabisa 
(ne u trenutku prelaska granice, već uopšte). Oštećeni državljani Kanade mogu da 
zatraže specijalnu dozvolu po ceni od oko 600 US dolara, koja i dalje ne garantuje 
ulazak.

Trend u svetu ide ka legalizaciji kanabisa zbog raznih rezultata naučnih istraži-
vanja i otkrića potencijala u medicinskoj upotrebi, najpre za ublažavanje bolova22, 
lečenje Parkinsonove bolesti23, ublažavanja simptoma multiple skleroze24 i raznih 
drugih simptoma. Istovremeno ukazuje se na manju štetnost od alkohola i duvana. 
„Rangirani kao prvi i drugi u smislu škodljivosti su heroin i kokain, alkohol je na 
petom mestu, duvan na devetom i mnogo je štetniji od marihuane koja je jedanae-
sta na listi”25. Urugvaj je prva zemlja koja je legalizovala kanabis, a posle Kanade su 
to učinile i Južna Afrika i Gruzija. Ko je sledeći?
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LEGALIZATION OF CANNABIS IN CANADA

SUMMARY

This article is about legalization of cannabis in Canada. It starts with marijuana first being 
criminalized almost hundred years ago. Article disribes the changes in attitudes towards 
cannabis in the 70’s that followed the Hippie movenet in the 60’s, status quo for 30 years, 
legalization of cannabis for medical purposes in the dawn of the 21st centery. Described are 
arguments used by Canadian politician during the debate about the contraversial bill C-45 
that eventualy became The Cannabis Act, which became a specific piece of legislation, with 
a devoted section prescribing criminal sanctions. Commities of experts have spent many 
hours debating, experimenting on pros and cons of the issue. The Cannabis Act sets strict 
rules on disctribution to minors and manufacturing without a licence. By legalizing cannabis 
Canada violates many international trieties, not facing any consequences for those violations, 
making legalisation in other countries to be considered as a possibility. Canada did not solve 
cannabis black market by making cannabis legal. Legalization have not had a cataclismic 
effect on Canadian population. Follow up studies are to be done by the Government in 2021.
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